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P r o t o k ó ł   Nr XII/2025 

z XII sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 27 lutego 2025r. w świetlicy OSP 

w Bliżynie. 

___________________________________________________________________________  

 

Na ustawowy skład 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

2) Paweł Szczepaniak – Komendant Powiatowy Policji w Skarżysku-Kam. 

3) Paweł Rycerski – Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego KPP 

4) Anna Sławińska – specjalista Wydziału Prewencji KPP 

5) Emil Sadza i Paweł Jasztal - dzielnicowi 

6) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

7) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy Bliżyn 

8) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

9) Monika Łukomska – Przewodnicząca Gminnej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi  

10) Dariusz Gałązka – Przewodniczący Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego 

11) Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

12) Anna Kowalik – obsługa Rady 

13) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

14) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

15) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie 

    gminy za 2024 rok: 

    a) wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Skarżysku-Kam., 

    b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

     Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za rok 2024: 

     a) wystąpienie Przewodniczącej Gm. Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

    Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2024: 

     a) wystąpienie Przewodniczącego Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

9.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
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     a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2025- 

         2035, 

     b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok, 

     c) udzielenia pomocy finansowej, 

     d) zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/210/2018 Rady Gminy Bliżyn z dnia 15 stycznia 2018 

         roku w sprawie trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla publicznych i niepublicznych 

         szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, trybu przeprowadzania 

         kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia 

         wykorzystania dotacji, 

     e) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

         składanej przez właścicieli nieruchomości wraz z warunkami i trybem jej składania za 

         pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

     f) zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz komisji stałych na 2025 rok. 

10.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 

      mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn za 2024 r. 

11. Sprawozdania z działalności Komisji Rady za okres od początku kadencji do końca 2024 r. 

      12. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Dwunastą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław Bułka - 

Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 13 radnych (w trakcie obrad sesji liczba radnych wzrosła do 14) 

na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku z czym uchwały podejmowane na sesji są 

prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że zaproponowany porządek obrad sesji 

otrzymali radni, sołtysi i wszyscy zaproszeni goście dlatego nie będzie go odczytywał.  

Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych uwag ani wniosków w związku z czym 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad jego przyjęciem.  

Za przyjęciem porządku obrad XII sesji Rady Gminy Bliżyn głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XII sesji 

został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XI sesji Rady Przewodniczący Rady 

wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XI sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

18 grudnia 2024r.  głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 

0, w związku z czym protokół z XI sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 
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Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: 

Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego poinformował o inicjatywie Starosty 

powstałej w ubiegłym roku w sprawie opracowania kadencyjnego programu inwestycyjnego. 

Zarówno Członkowie Zarządu Powiatu jak i Komisja Budżetowa dokonali objazdu gmin  

z terenu Powiatu by wytypować drogi, które znalazłyby się w tym programie kadencyjnym. 

Program ten jeszcze nie powstał. Radny ma nadzieję, że Komisja Budżetowa zarekomenduje 

go w maju b.r. Drugim tematem poruszonym przez radnego była sprawa zadłużenia szpitala. 

Zdaniem radnego nagły wzrost zadłużenia nastąpił w chwili, kiedy wykładnią Trybunału 

Konstytucyjnego organy założycielskie zostały zwolnione z pokrywania strat podległych 

jednostek służby zdrowia m.in. szpitali. Do czasu tej wykładni szpital miał straty w granicach 

od 3 do 5 mln zł rocznie a z chwilą kiedy wykładnia się ukazała Zarząd Powiatu stwierdził, że 

warto z takiej wykładni skorzystać i nie pokrywać strat. Wtedy nastąpił wzrost zadłużenia 

sięgający 15 mln zł a to pociągnęło koszty obsługi zadłużenia, które sięgały 9-10 mln zł w ciągu 

roku i tak zadłużenie ciągle rosło. W związku z tym, że zadłużenie szpitala znacznie 

przewyższało jego majątek to kredyty zaciągane były w parabankach, które dyktowały swoje 

warunki. Dwa tygodnie temu Zarząd Powiatu wystąpił do Rady o zasilenie szpitala kwotą  

1 mln zł z przeznaczeniem na pokrycie poborów pracowników. Rada przyznała te środki. 

Sytuacja taka była związana z zajęciem konta przez jednego z wierzycieli a mianowicie ZUS. 

Obecnie trwa postępowanie układowe. Radny głosował za przyznaniem 1 mln zł dla szpitala 

bo nie mogli ucierpieć pracownicy i pacjenci. W szpitalu pracuje ponad 500 osób, czasami są 

rodziny gdzie pracują dwie osoby. Radny dokładnie rozumie taką sytuację bo kiedyś sam stracił 

pracę. Za taką sytuację nie można winić pracowników, lekarzy. Czasami są decyzje nie 

przemyślane jak m.in. ta z nie pokrywaniem straty szpitala. Dzisiaj nie byłoby długu ponad 100 

mln zł tylko niższy może 70 mln zł. Na razie nie ukazały się rozwiązania dotyczące oddłużenia 

szpitali. Radny na bieżąco będzie informował o sytuacji szpitala. 

Ad. 5 

Interpelacje złożyli radni: 

Paweł Osóbka 

Na podstawie art. 24 ust.4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o:  

1) przekazanie tej interpelacji do Wód Polskich o bardzo pilne i szybkie rozebranie tamy 

mechanicznie przy użyciu koparki, ponieważ w grudniu pracownikom z Wód Polskich udało 

się częściowo rozebrać tamę ręcznie, ponowili to w styczniu dwukrotnie lecz bez większego 

efektu, udało im się rozebrać tylko w bardzo niewielkiej ilości gdzie bobry ponownie dokonały 

jej odbudowy, ściągając liczne grube kłody, gałęzie czy kamienie, w tym przypadku 

uniemożliwia to rozebranie ręczne, pozostaje tylko i wyłącznie mechaniczne. Nadmieniam, że 

jest to dlatego bardzo pilne bo przez RDOŚ została wydana zgoda do 15 marca 2025 roku na 

zmniejszenie populacji bobrów, a na chwilę obecną jest to niemożliwe bo tama jest już bardzo 

duża i nadmierny poziom wody uniemożliwia ich dokładne zlokalizowanie. Rozebranie 

mechaniczne tamy przyczyniłoby się również do osuszenia terenów – prywatnych działek, 

zalanych wodą, a przede wszystkim budynków gospodarczych przylegających bezpośrednio do 

skarpy rzeki Kuźniczka. Sprawę proszę o bardzo szybkie i pilne rozpatrzenie. 

2) skierowanie pracowników gospodarczych naszej gminy do miejscowości Jastrzębia  

i uprzątnięcie z rowów melioracyjnych usytuowanych przy drodze gminnej pozostawionych 

różnego rodzaju śmieci w postaci butelek, foli i papierów, zaczynając od posesji nr 40 

zlokalizowanej przy skrzyżowaniu z drogą powiatową do posesji nr 12 też zlokalizowanej na 

skrzyżowaniu z drogą powiatową. 

3) skierowanie pracowników naszej gminy do miejscowości Wojtyniów na ulicę Podleśną 

zaczynając od skrzyżowania z ulicą Kamienną do posesji nr 15 usytuowanej przed ścianą lasu 
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oraz drugi odcinek ulicy Podleśnej od skrzyżowania z ulicą Kamienną do posesji nr 10A  

i uprzątnięcie  z rowów melioracyjnych usytuowanych przy wyżej wymienionych drogach 

gminnych pozostawionych różnego rodzaju śmieci w postaci butelek, foli czy papierów. 

Monika Sokołowska 

1) Zwracam się z uprzejmą prośbą o podjęcie działań mających na celu naprawę drogi gminnej 

„Bugaj pod Lasem” w miejscowości Bugaj. Z informacji uzyskanych od mieszkańców oraz na 

podstawie moich własnych obserwacji, stan tej drogi jest dramatyczny, co stwarza zagrożenie 

dla bezpieczeństwa użytkowników oraz utrudnia codzienne poruszanie się. Droga w wielu 

miejscach jest dość mocno uszkodzona, a liczne głębokie ubytki i nierówności mogą prowadzić 

do wypadków drogowych oraz uszkodzenia pojazdów co już niestety miało miejsce.  

W szczególności problem dotyczy odcinka od posesji Bugaj 13, na zakręcie oraz dalej  

w kierunku placu zabaw. Doskonale zdaję sobie sprawę, że przed planowaną budową 

kanalizacji nie jest możliwy generalny remont ale bardzo proszę o solidną i w miarę szybką 

naprawę, gdyż ten odcinek jest bolączką mieszkańców od długiego czasu i dość mocno wpływa 

negatywnie na wizerunek tej pięknej miejscowości. Mam nadzieję, że podjęte zostaną szybkie 

kroki w celu poprawy jakości tej drogi, co będzie miało pozytywny wpływ na codzienne życie 

mieszkańców oraz poprawi bezpieczeństwo na terenie naszej gminy. 

2) Zwracam się z prośbą o podjęcie działań mających na celu uzupełnienie dość sporych 

ubytków w drodze gminnej przy posesji Bugaj 51a. Bardzo proszę o szybkie i solidne 

wykonanie naprawy w/w odcinka drogi w Bugaju. Do interpelacji dołączam dokumentację 

fotograficzną. 

3) Zwracam się z prośbą o podjęcie  działań mających na celu naprawę uszkodzonego odcinka 

na drodze gminnej w miejscowości Bugaj w pobliżu posesji nr 30b. Z informacji uzyskanych 

od mieszkańców i sołtysa wynika, że robiono prawdopodobnie prace  przyłączeniowe do 

posesji co spowodowało znaczące zapadnięcie drogi w w/w miejscu. Na obecną chwilę uskok 

jest dość głęboki i stanowi zagrożenie dla użytkowników drogi. Bardzo proszę o szybkie  

i solidne wykonanie naprawy w/w odcinka drogi w Bugaju. 

4) Zwracam się z prośbą o podjęcie działań mających na celu uzupełnienie dość sporych 

ubytków w drodze gminnej w Wołowie przy posesji nr 49a oraz na zakręcie w kierunku miejsca 

integracji. Proszę również o uzupełnienie po okresie zimowym wielu mniejszych i większych 

ubytków na całym odcinku w/w drogi gminnej w miejscowości Wołów. Bardzo proszę  

o szybkie i solidne wykonanie naprawy drogi w Wołowie na całym odcinku. Do interpelacji 

dołączam dokumentację fotograficzną. 

5) Zwracam się z prośbą o podjęcie działań mających na celu naprawę drogi gminnej  

w Wołowie – Stary Gostków na odcinku od posesji nr 65 do posesji nr 71 w kierunku rzeki. 

Droga jest w bardzo  złym stanie, co znacząco utrudnia mieszkańcom tej części Wołowa 

korzystanie i dojazd do posesji. Bardzo proszę o szybkie i solidne wykonanie naprawy drogi  

w Wołowie na całym jej odcinku. 

Edyta Trzebińska-Janus 

Działając w interesie mieszkańców oraz kierując się troską o ich bezpieczeństwo, zwracam się 

z prośbą o podjęcie niezwłocznych działań w sprawie zabezpieczenia uszkodzonej 

wolnostojącej studni zlokalizowanej w Gostkowie Dolnym w pobliżu posesji nr 100.  

Z informacji uzyskanych od mieszkańców wynika, że studnia od dłuższego czasu znajduje się 

w złym stanie technicznym. Nadmienię, że osoba korzystająca z tej studni przebywa obecnie  

w domu opieki co dodatkowo utrudnia kwestię bieżącego utrzymania i naprawy. W związku  

z powyższym w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców proszę o niezwłoczne podjęcie działań 

w tej sprawie. W załączeniu przesyłam dokumentację fotograficzną przedstawiającą obecny 

stan techniczny studni, co dodatkowo obrazuje skalę problemu. 
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Aneta Smulczyńska 

1) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2024 poz.1465) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, kieruję do Pana 

Wójta interpelację w sprawie uszkodzonej wiaty przystankowej, usytuowanej przy drodze 

powiatowej 0446T na terenie sołectwa Odrowążek, w pobliżu sklepu spożywczego. W wiacie 

tej wybita została boczna szyba osłonowa. Mając na uwadze bezpieczeństwo mieszkańców  

i pasażerów, korzystających z przystanku, uprzejmie proszę o sprawną naprawę powstałej 

usterki poprzez zamontowanie brakującej szyby. 

2) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2024 poz.1465) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję do Pana 

Wójta interpelację w sprawie podjęcia działań, zmierzających do wykonania przepustu przy 

skrzyżowaniu drogi gminnej z drogą dojazdową do posesji nr 23-25. Po intensywnych opadach 

deszczu, woda nie ma możliwości odpływu, co powoduje gromadzenie się spływającej wody 

oraz zalewania nawierzchni drogi. Wykonanie przepustu pozwoli wyeliminować ww. problem. 

Mając na uwadze powyższe, proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji i nadanie 

biegu sprawie. 

Sławomir Młodawski  

1) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o przekazanie do Zarządu Dróg Powiatowych  

w Skarżysku-Kamiennej potrzeby udrożnienia przepustu znajdującego się przy drodze 

powiatowej nr 1753T ul. Langiewicza na skrzyżowaniu z ul. Rudowskiego oraz oczyszczenie 

przydrożnego rowu wzdłuż ulicy Langiewicza w kierunku mostu. W odpowiedzi z dn. 

28.11.2024 Zarząd informuje, iż w/w czynność zostanie wykonana do dnia 15.01.2025. 

Ponownie załączam dokumentację fotograficzną. 

2) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o przekazanie do Zarządu Dróg Powiatowych  

w Skarżysku-Kamiennej potrzeby udrożnienia przepustu znajdującego się przy drodze 

powiatowej Bliżyn – Odrowążek ul. Langiewicza na skrzyżowaniu z ul. Rudowskiego oraz 

oczyszczenie przydrożnego rowu wzdłuż ulicy Langiewicza w kierunku mostu. Do interpelacji 

załączam stan obecny w postaci fotografii. 

Odpowiedzi na powyższe interpelacje i zapytania udzielił Wójt informując, że w sprawie 

interpelacji Pawła Osóbki jest decyzja o odstrzale bobrów w ilości 8 sztuk. Temat mechanicznej 

rozbiórki tamy zostanie przeanalizowany pod kątem tego kto to ma wykonać. Temat napraw 

dróg, porządków przy drogach zostanie rozpoczęty jak tylko pozwolą na to warunki pogodowe 

i będzie systematycznie realizowany. Jeżeli chodzi o temat zabezpieczenia studni w Gostkowie 

to w pierwszej kolejności należy ustalić jej właściciela. Wójt przypuszcza, że są to tereny 

kolejowe, jeżeli tak będzie, to tam sprawa zostanie skierowana. Zostanie naprawiona 

uszkodzona szyba w wiacie przystankowej w Odrowążku. Także przepust pod drogą  

w Kopciach zostanie wykonany. 

Ad. 6 

Informację o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie 

gminy za 2024 rok przedstawił Paweł Szczepaniak – Komendant Powiatowy Policji  

w Skarżysku-Kam. (informacja w załączeniu).  

Pan Paweł Szczepaniak obowiązki Komendanta Powiatowego Policji pełni od 8 stycznia b.r. 

dlatego przybył na sesję by usłyszeć jakie gmina zgłasza problemy w zakresie bezpieczeństwa. 

Stan etatowy całej komendy powiatowej stanowi 160 etatów policyjnych z czego  

16 dzielnicowych. Teren Gminy Bliżyn obsługuje 2 dzielnicowych: Adam Jasztal i Emil Sadza. 

W związku z likwidacją posterunku policji w Bliżynie dzielnicowi w pierwszy i trzeci 

poniedziałek miesiąca w godz.15.30 - 16.00 w budynku GOPS-u przyjmują interesantów. 

W 2024 roku na terenie gminy Bliżyn policjanci zrealizowali 1858 służb zewnętrznych, 

przeprowadzili 630 interwencji, zakończyli 34 interwencje zatrzymaniem w izbie wytrzeźwień, 

podjęli 45 interwencji dotyczących przemocy domowej, sporządzili 10 Niebieskich Kart, 
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obsługiwali 44 zdarzenia drogowe zakwalifikowane jako kolizje; nie odnotowali wypadków 

drogowych. Na terenie gminy w minionym roku stwierdzono ogółem 50 przestępstw, w tym: 

8 zdarzeń prowadzenia pojazdu w stanie nietrzeźwości lub pod wpływem narkotyków,  

2 zdarzenia niedostosowania się do polecenia zatrzymania pojazdu, 1 prowadzenie pojazdu po 

cofnięciu uprawnień, 1 naruszenie mimo orzeczonego zakazu prowadzenia pojazdu,  

6 przestępstw w zakresie nie alimentacji, 15 oszustw i jest to największa liczba tego rodzaju 

przestępstw na terenie gminy, 2 kradzieże, 4 włamania, 2 uszkodzenia ciała, 1 bójka  

1 posiadanie narkotyków, 1 znęcanie się nad zwierzętami, 1 przestępstwo gróźb karalnych,  

2 przestępstwa kradzieży tożsamości, 1 uszkodzenie mienia, 1 zanieczyszczenie terenów 

chronionych oraz wywieranie wpływu na czynności świadka. Piętnaście przestępstw oszustw 

pozwala wyciągnąć wniosek że ta przestępczość z ulic przenosi się do internetu. Komendant 

podziękował władzom gminy za przekazanie w roku 2024 kwoty 3.400 złotych na służby 

ponadnormatywne w ramach których w okresie wakacyjnym było pełnionych 10 służb. 

W dalszej części sesji Anna Sławińska poprowadziła debatę społeczną na temat 

bezpieczeństwa, która jest szczególną formą komunikowania się ze społeczeństwem, służąca 

wymianie spostrzeżeń a także formą dialogu. Przypomniała o istniejącej od kilku lat Krajowej 

Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa, która jest narzędziem internetowym i jest to platforma 

wymiany informacji o zagrożeniach pomiędzy policją a mieszkańcami. Poinformowała 

również o możliwości pobrania aplikacji „Moja Komenda”, dzięki której można wyszukać 

swojego dzielnicowego. Znajduje się tam również baza adresowa wszystkich komend policji. 

Kończąc zachęciła zebranych do dyskusji, o przekazanie uwag, spostrzeżeń, występujących 

zagrożeń. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski poruszył temat niebezpiecznego zachowania się motocyklistów, którzy 

urządzają wyścigi  przy drodze krajowej Nr 42. Dlatego zwrócił się o patrole policji szczególnie 

w weekendy by zapobiec tym zjawiskom, które stwarzają na drodze ogromne zagrożenie. 

Katarzyna Cedro-Lisowska zwróciła uwagę na przekraczanie prędkości dlatego apelowała  

o  częstsze kontrole prędkości w Kucębowie Dolnym i Kucębowie Górnym. 

Odnosząc się do wystąpienia Komendanta Policji głos zabrał Wójt, który stwierdził, że 

przedstawiona statystyka faktycznie oddaje poczucie bezpieczeństwa naszym mieszkańcom. 

Także częsta obecność policji na drogach świadczy o tym, że tych wypadków drogowych  

w ubiegłym roku nie było. Wójt zwrócił się także z prośbą o umożliwienie jazdy rowerem po 

chodnikach dzieciom, młodzieży czy osobom starszym. Ze względu na duży ruch na drogach, 

szczególnie w Bliżynie przy drodze krajowej jazda chodnikiem staje się dla tych osób 

bezpieczniejsza. Ponadto Wójt prosił o częstsze patrole policji głównie w okresie letnim tam 

gdzie znajdują się altany, place zabaw, nad zalewem w Bliżynie. Pochwalił również pracę 

dzielnicowych za ich aktywność i widoczność w terenie, udział w spotkaniach z seniorami, co 

pozwala na większą więź z mieszkańcami. 

Aneta Smulczyńska nawiązując do obszarów współpracy między komendą policji a radnymi, 

mieszkańcami widziałaby udział policji w zebraniach wiejskich organizowanych w każdym 

sołectwie w okresie jesiennym, w których uczestniczą głównie seniorzy a którzy często są 

ofiarami oszustw, wyłudzania pieniędzy. Radna także widziałaby przeprowadzenie akcji 

zakupu odblasków, których brakuje często pieszym. Taka akcja przyczyniłaby się do poprawy 

bezpieczeństwa i byłaby mile widziana. 

Anna Sławińska zapewniła, że policja odpowie pozytywnie na złożone prośby, sama 

uczestniczy w takich spotkaniach i promuje bezpieczeństwo natomiast jeśli chodzi o odblaski 

to jest prośba o zabezpieczenie środków na ich zakup a policja na pewno będzie to realizować 

Szymon Mastalerz apelował o bezpieczeństwo na przejściu dla pieszych przy skręcie do 

szkoły w Mroczkowie oraz na drodze krajowej od strony Pięt. Prosił zatem policję o zwrócenie 

uwagi na te rejony. 
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Sławomir Młodawski podziękował dzielnicowym: Panu Emilowi i Panu Pawłowi za skuteczną 

działalność na terenie naszej gminy i pozostałym jednostkom policji, którzy przyczyniają się 

do poprawy bezpieczeństwa. Nawiązując do sugestii radnej Anety Smulczyńskiej  

o organizowanie spotkań z mieszkańcami poinformował, że takie spotkanie z udziałem policji 

i przedstawicieli banku odbędzie się 6 marca w OSP w Bliżynie. 

Paweł Osóbka nawiązując do debaty apelował o objęcie częstszymi patrolami policji terenu 

zalewu w Bliżynie, którego trwa modernizacja. Tam na pewno będzie się gromadzić sporo osób 

w porach wieczorowo-nocnych. Także poruszył temat dewastacji, niszczenia, malowania na 

przystankach i w związku z tym wylegitymowania osób tam przebywających w nocnych 

porach. Sam miał sytuację pomalowania sprayem przystanku na Drożdżowie, gdzie nie udało 

się ustalić sprawcy zdarzenia. Często sprawcami są nie mieszkańcy a osoby przejezdne. 

Magdalena Żak – sołtys ze Zbrojowa również poruszyła temat dewastacji przystanku i altany 

w sołectwie Zbrojów, gdzie spotykają się ludzie młodzi i zauważalne są często zniszczenia  

i dewastacje w tych miejscach. Apelowała o objęcie tych miejsc częstszymi patrolami policji.  

Do powyższych wypowiedzi i zgłaszanych  próśb odniósł się Paweł Szczepaniak, który 

stwierdził, że ciężko będzie zapanować nad zjawiskami wandalizmu przez przejezdnych na 

przystankach. Jeżeli chodzi o nową infrastrukturę przy zalewie to tym zagrożeniem policja 

może się skuteczniej zająć przyjmując dwie opcje: jedna to wykazanie obywatelskiej postawy 

i ujawnienie się po zgłoszeniu i przyjeździe patrolu policji a druga to założenie dobrego 

monitoringu. W takich sytuacjach ważne są dowody by skutecznie zapobiec zagrożeniom 

dlatego zachęcał do tego rodzaju rozwiązań. W zakresie przekraczania prędkości przez 

motocyklistów, i nie tylko, czy też zauważalna jazda przez osoby nietrzeźwe Komendant prosił 

o zgłoszenia na mapie zagrożeń bądź kontakt z dzielnicowym. Odnosząc się do jazdy rowerem 

po chodniku to w większości przypadków taka jazda jest zabroniona. Rodzic z dzieckiem do 

10 lat może poruszać się chodnikiem albo w przypadku złych warunków pogodowych to jest 

dopuszczalne. Jeżeli rowerzysta nie stwarza zagrożenia to policjanci nie będą się „czepiać”  

i represjonować takie osoby. Policja jest również otwarta na współpracę w zakresie odblasków 

czy też spotkań z dziećmi, seniorami by uczulać na zagrożenia, tłumaczyć sens działania. 

Odnośnie nie zatrzymywania się pojazdów przed przejściem dla pieszych to taka sytuacja 

występuje ale także na przejścia często wchodzą osoby z telefonami, w kapturach i nie 

rozglądają się. Dobrym rozwiązaniem dla tego typu zagrożenia byłoby przekazanie wniosku do 

zarządcy drogi o instalację sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych, gdzie przy 

naciśnięciu przycisku zaświeci się czerwone światło. Takie instalacje nie są kosztowne  

i zachęcał do tego rodzaju rozwiązań. 

Podsumowując dyskusję wójt gminy Mariusz Walachnia przypomniał, że gmina od lat 

przeznacza środki finansowe na służby ponadnormatywne natomiast akcja z dostarczaniem 

odblasków do szkół również była prowadzona rokrocznie do czasu pandemii. Zapewnił, że  

w tym roku powróci ponownie. Bezpieczeństwo nad zalewem znacznie się poprawi po 

zakończeniu jesienią tego roku prac remontowych i modernizacyjnych. Zostanie wówczas 

zamontowany tam nowoczesny monitoring. Wójt dokona rozeznania zarówno pod kątem 

technicznym jak i prawnym czy byłby możliwy podgląd policji, co również poparł radny Paweł 

Osóbka. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja przyjmuje do wiadomości przedstawioną 

informację przez Komendę Powiatową Policji w Skarżysku-Kam. o stanie bezpieczeństwa, 

przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie gminy za 2024 rok (4 głosy za).  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego 

na terenie gminy za 2024 rok głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 
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Ad. 7 

Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za 2024 rok przedstawiła 

Monika Łukomska – Przewodnicząca Gminnej Komisji (informacja w załączeniu).  

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za rok 2024 i docenia zaangażowanie 

stowarzyszeń, parafii, koła gospodyń, klubu sportowego i fundacji we współpracę z Gminną 

Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych odnośnie realizacji zadań publicznych 

gminy dotyczących działań profilaktycznych. Komisja pozytywnie ocenia realizację Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 

Narkomanii oraz Innych Uzależnień za rok 2024  (4 głosy za). 

Dyskusja  

Mariusz Szcześniak zapytał, czy środki z otwartego konkursu na wsparcie realizacji zadań 

publicznych skierowane do organizacji pozarządowych mogą być wykorzystane jako wkład 

własny w innych, szczególnie większych projektach. 

Monika Łukomska wyjaśniła, że projekty muszą być związane z profilaktyką  

i przeciwdziałaniem alkoholizmowi. 

Wójt dodał, że program musiałby dopuszczać taką możliwość, żeby pieniądze publiczne były 

wkładem własnym do projektu. Wyjaśnił również, że były lata kiedy środków na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi było znacznie więcej a to ze względu na czas pandemii, kiedy 

w jednym roku się one skumulowały. Obecnie tych środków jest 102.000zł. Wójt chciałby 

utrzymać i wypoczynek letni i konkursy dlatego należy dojść do konsensusu by te środki 

wystarczyły na realizację celów, które były do tej pory. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za 2024 rok  

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Informację z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2024 rok przedstawił Dariusz Gałązka – 

Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego (informacja w załączeniu). 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie za rok 2024 i stwierdza, że jego realizacja przebiegała zgodnie z ustaleniami 

zawartymi w programie.  

Komisja przyjęła do wiadomości informację z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2024 (4 głosy za). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2024 rok głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Radosław Bułka złożył wniosek  

o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 
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Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 9  

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2025-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Aneta Smulczyńska uważa, że mimo odstąpienia od odczytywania uzasadnień do projektów 

uchwał to dobrą praktyką byłoby omówienie uchwał dotyczących wieloletniej prognozy 

finansowej jak i zmian w budżecie gminy Bliżyn aby mieszkańcy mieli pełną wiedzę czego 

zmiany dotyczą dlatego zwróciła się do pani Skarbnik z prośbą o ich omówienie. 

Beata Ozan – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w uchwale dokonano zmian dochodów  

i wydatków wynikających z zarządzeń wójta pomiędzy sesjami oraz uchwały w sprawie zmian 

w budżecie. Wprowadzono nowe przedsięwzięcie, które jest dofinansowane ze środków 

unijnych i będzie realizowane przez Szkołę Podstawową w Bliżynie w latach 2025-2027 pod 

nazwą „Kreatywny uczeń rusza w świat” gdzie łączne nakłady stanowią kwotę 404.681,64zł. 

Wprowadzono również zmiany w projekcie prowadzonym przez Szkołę Podstawową  

w Odrowążku „Z talentem przez świat”. Niewykorzystane środki z roku 2024 z powrotem 

wracają do budżetu jako wydatki roku 2025. Ponadto zwiększono łączne nakłady na zadaniu 

dotyczącym szlaku tematycznego turystyki postindustrialnej o kwotę 14.760zł na wykonanie 

studium wykonalności oraz łączne nakłady na zadaniu dotyczącym budowy kanalizacji  

w Mroczkowie o kwotę 500zł. W związku z tymi zmianami zwiększyła się kwota deficytu 

budżetu gminy o 501.681zł i została pokryta przychodami pochodzącymi z roku 2024. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2025-2035 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XII/53/2025  

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2025-2035. 
b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy a następnie omówiła czego dotyczą wprowadzane 

zmiany. Oprócz zmian wprowadzonych w wieloletniej prognozie dokonuje się zmian  

w dochodach poprzez przeniesienie pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej środków  

z tytułu subwencji i z tytułu rezerwy w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej. Kwoty 

pozostają bez zmian. Wprowadzono przychody wynikające ze szczególnych ustaw po 

przeliczeniu roku 2024, które zostały na rachunkach bankowych budżetu na dzień 31 grudnia 

2024r, i dotyczą gospodarowania odpadami komunalnymi – kwota 253.941,08zł, koncesji 

alkoholowych – kwota 24.921,08zł, pozostałe na rachunku Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

środki z Ukrainy – kwota 9.08zł oraz środki dotyczące projektu unijnego realizowanego przez 

szkołę w Odrowążku – kwota 15.360,36zł. Po stronie wydatkowej zabezpieczono środki na 

dodatki uzupełniające dla nauczycieli – łącznie kwota 148.051,49 zł, na wykonania tarketu  

w budynku Szkoły Podstawowej w Odrowążku – kwota 20.000zł, na ryczałt samochodowy dla 

inkasenta wody i ścieków – kwota 4.000zł, na zakup programu do monitorowania  

i kontrolowania odprowadzania nieczystości od mieszkańców – kwota 6.101zł, na przyłącza 

gazowe w budynku strażnicy w Sorbinie – kwota 6.000zł i Szkoły Podstawowej w Sorbinie – 

kwota 7.000zł. Celem zbilansowania budżetu wprowadzono przychody wynikające  

z rozliczenia roku ubiegłego oraz przychody z wolnych środków w wysokości 207.458,16 zł. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XII/54/2025 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok. 
c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej, głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XII/55/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 
d) 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/210/2018 Rady Gminy Bliżyn z dnia  

15 stycznia 2018 roku w sprawie trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla publicznych  

i niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/210/2018 Rady Gminy Bliżyn z dnia 

15 stycznia 2018 roku w sprawie trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla publicznych  

i niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji, głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XII/56/2025 

zmieniającą uchwałę Nr XXVIII/210/2018 Rady Gminy Bliżyn z dnia 15 stycznia 2018 

roku w sprawie trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla publicznych i niepublicznych 

szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości wraz z warunkami i trybem jej 

składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej odczytał Michał Jędrys – Sekretarz 

Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości wraz z warunkami i trybem 
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jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej, głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XII/57/2025 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości wraz 

z warunkami i trybem jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

f)  

Ostatni na dzisiejszej sesji projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy 

Bliżyn oraz komisji stałych na 2025 rok odczytał Radosław Bułka – Przewodniczący Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz 

komisji stałych na 2025 rok, głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XII/58/2025  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz komisji stałych na 2025 

rok. 

Ad. 10  

Przechodząc do punktu 10 porządku obrad to jest sprawozdania z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Bliżyn za 2024 rok, które otrzymali wszyscy radni, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

Jednocześnie poinformował, że komisje nie wniosły uwag do sprawozdania. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił  do głosowania nad przyjęciem sprawozdania. 

Za przyjęciem sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 

mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn za 2024 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 
Ad. 11 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad sesji to jest sprawozdań  

z działalności Komisji Rady za okres od początku kadencji do końca 2024 roku, które radni 

otrzymali Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w tej 

sprawie.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił  do głosowania nad przyjęciem sprawozdań. 

Za przyjęciem łącznie sprawozdań z działalności Komisji Rady za okres od początku kadencji 

do końca 2024 roku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się 

– 0,  w związku z czym sprawozdania zostały przyjęte przez Radę. 
Ad. 12 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 20 lutego 2025 roku z inicjatywy 5 radnych 

Gminy Bliżyn został utworzony Klub Radnych o nazwie „Wspólny cel”. Deklarację 

przynależności do klubu złożyli radni : Katarzyna Cedro-Lisowska, Edyta Trzebińska-Janus, 

Paweł Osóbka, Zbigniew Domagała, Mariusz Szcześniak. Na Przewodniczącego Klubu 

wybrano Radnego Mariusza Szcześniaka natomiast na Zastępcę Przewodniczącego Radną 

Katarzynę Cedro-Lisowską. 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że z Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach wpłynęły dwie uchwały III Składu Orzekającego z dnia 13 stycznia 2025r.: 
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1) Nr 7/2025 w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w uchwale 

budżetowej na 2025 rok. III Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował możliwość 

sfinansowania przez Gminę Bliżyn deficytu planowanego w uchwale budżetowej na 2025 rok 

w kwocie 350.000zł. 

2) Nr 8/2025 w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Bliżyn.  

III Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował planowaną kwotę długu Gminy Bliżyn 

wynikającą z zobowiązań zaciągniętych. 

Sławomir Młodawski przekazał dwie informacje od Klubu Seniora w Bliżynie. Pani Prezes 

Maria Makarewicz zaprasza na spotkanie w sprawie bezpieczeństwa naszych finansów. 

Spotkanie to odbędzie się 6 marca o godzinie 16-tej w OSP w Bliżynie. Na spotkaniu będą 

obecni przedstawiciele policji i banku. Druga informacja dotyczy zajęć rehabilitacyjnych  

z gimnastyki dla wszystkich seniorów, dla wszystkich klubów działających na terenie gminy. 

Zajęcia odbywają się 4 razy w miesiącu w każdą środę w godzinach od 9-tej do 10-tej. 

Paweł Osóbka przekazał komunikat, który otrzymał od mieszkańców oglądających sesję  

a mianowicie prośba aby Pan Wójt czytał wolniej i głośniej. Zwrócił się również z prośbą 

o spowodowanie by Pani Dyrektor Ośrodka udostępniła parking, szczególnie dla pracowników 

ośrodka bo są tam problemy z parkowaniem. Kolejny problem dotyczy garażu niewłaściwie 

usytuowanego na placu Szkoły Podstawowej w Odrowążku. Ze względu na brak miejsca  

nauczyciele mają problem z parkowaniem, parkują na drodze, w pobliżu przystanku, posypały 

się tam już mandaty. Dlatego stosownym byłoby przeniesienie garażu, który jest jednej  

z lokatorek wynajmujących mieszkanie w szkole. Pani ta nie chce przenieść garażu a dzierżawi 

ten teren bez żadnej odpłatności. Dlatego temat ten należy wyjaśnić i rozwiązać. Radny 

poruszył także brak właściwego pomieszczenia socjalno-sanitarnego dla pracowników 

gospodarczych gminy. Pomieszczenie, z którego korzystają dotychczas nie spełnia żadnych 

wymogów. Dlatego apelował o stworzenie godnych warunków bytowych tym pracownikom. 

Zgłosił także uwagę dotyczącą ilości pracowników sprzątających przystanki że wystarczy 

dwóch a nie trzech. Kończąc podziękował strażakom z Mroczkowa i Nowego Odrowążka za 

zaproszenie radnych na walne zebrania sprawozdawcze. 

Katarzyna Cedro-Lisowska podziękowała radnemu Pawłowi Osóbce za poparcie rozwiązania 

tematu garażu przy szkole w Odrowążku. Również z radną Anetą Smulczyńską zgłaszały ten 

temat na komisjach i liczą, że problem który trwa od 2 lat zostanie rozwiązany. Zaprosiła także 

w imieniu strażaków z Nowego Odrowążka na sobotnie zebranie sprawozdawcze. 

Ad. 13 

Obrady sesji trwały od godz.1200 do godz.1435. 

Dwunastą sesję Rady Gminy Bliżyn w obecnej kadencji zamknął Radosław Bułka – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział w obradach sesji. 

 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


